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Burduja: Strategia energetica a plecat în avizare interministeriala cu semnatura mea

si a ministrului Mediului

Strategia energetica a României a intrat în circuitul de avizare  interministeriala cu semnatura ministrului

Energiei si a ministrului  Mediului, a declarat marti, într-o conferinta de presa, ministrul  Energiei,

Sebastian Burduja.

"Ma simt drept cel mai norocos ministru pentru ca am sansa sa lucrez cu  oameni foarte buni, care au o viziune,

care îsi doresc o Românie  competitiva si care înteleg sa rezolvam împreuna aceasta trilema  energetica: energie

sigura, accesibila si verde. Eu zic, în aceasta  ordine de prioritati, desi fiind la un asemenea eveniment puteti sa 

aveti o parere diferita. Cred ca în primul rând România îsi asuma  aceasta Strategie Energetica dupa foarte multi

ani si ea a plecat în  avizare interministeriala cu semnatura mea si a ministrului Mediului,  Mircea Fechet. Deci, cel

mai greu pas din tot procesul de avizare  intermistrial a fost facut. E adevarat ca mai avem foarte multi  avizatori,

inclusiv Consiliul Suprem de Aparare a Ţarii. Nu stim ce ar  fi de la anul, dar cu siguranta aceasta strategie nu e

facuta pentru un  ministru sau pentru un mandat, e facuta pentru viitorul tarii si sunt  convins ca putem s-o

adoptam pâna la finalul anului", a spus Sebastian  Burduja, la PowerShift Summit, eveniment organizat de RWEA

si RPIA,  alaturi de WindEurope si SolarPower Europe.

El a mentionat ca Strategia Energetica a parcurs un îndelung proces de  consultare, inclusiv cu societatea civila, cu

toti cei interesati.

"Apoi, Planul National Integrat Energie, Schimbari Climatice a fost  transmis în forma finala catre Bruxelles.

Suntem unul dintre statele  care si-a îndeplinit aceasta obligatie. N-am mai fost la coada listei de  data asta si cred

ca obiectivul ambitios al României de a atinge în  neutralitatea climatica mai devreme, în 2045, este bine venit si

este pe  placul auditoriului nostru de astazi. De asemenea, si prin Strategie,  noi ne-am asumat ca în 2030 sa avem

mai bine de jumatate din puterea  instalata în productia de energie verde si cred ca planurile de  investitii pe care

le-am lansat se duc în directia aceasta. Cum facem  aceasta tranzitie suportabila? În primul rând, investind cu

productie  mai multa, preturile ar trebui sa scada. Şi sunt convins ca vor scadea.  Şi cred ca asta am reusit sa

investim, sa lansam programe, sa lansam  proiecte. Câteva exemple: investitia unu din PNRR, 300 de contracte,

460  de milioane de euro, speram, 1.800 de megawati noi solar si eolian. Un  apel finalizat", a afirmat Sebastian

Burduja.

Ministrul Energiei a declarat ca la preluarea mandatului erau zero  proiecte evaluate, zero proiecte contractate, iar

la finalul anului  trecut, practic toate erau contractate. De asemenea, acestea au început  sa fie puse în functiune.

Sebastian Burduja a amintit ca saptamâna  trecuta, în judetul Salaj, a fost pus în functiune un parc fotovoltaic  de

52 megawati, la care se adauga o capacitate de stocare de 20 de  megawati-ora.

"Apoi, din Fondul pentru Modernizare 815 milioane (de euro - n.r.)  productie si auto-consum, unde pe partea de

productie am depasit cu mult  bugetul alocat prin toate solicitarile primite. La auto-consum, din 400  si ceva de

milioane, doar 100 de milioane. Deci tot ce este eligibil  vom finanta si ne pregatim, în câteva saptamâni, sa

relansam apelul  pentru auto-consum. Pentru ca daca vorbim si de competitivitatea  industriei economiei

românesti, genul acesta de investitii pot sa vina  în sprijinul companiilor care sa-si reduca facturile la utilitati, sa 

aiba energie curata. Apoi, schema contractelor pentru diferenta, am  reusit sa o aducem într-un punct în care pâna

la finalul anului sa avem  contracte semnate sau sa le trimitem spre semnare beneficiarilor. Undeva  în 18

noiembrie ar trebui sa avem toate ofertele. Ne încadram în  calendarul asumat si cred ca saptamâna aceasta vom

anunta anumite  optimizari, de fapt, clarificari în urma întrebarilor mediului privat,  astfel încât sa avem o

competitie cât mai intensa, ceea ce va fi în  beneficiul nostru si al mediului privat si, sigur, al României", a 

declarat Sebastian Burduja.
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Cât priveste contributia pentru CfD (contractele pentru diferenta, n.r.)  pe facturi, ministrul de resort a precizat ca

aceasta este modica.

"Vorbim de câtiva bani, eventual, pentru fiecare dintre noi", a mentionat Sebastian Burduja.

page 2 / 2


